



CHCA Spotlight

Your Voice, Our Action

We'd like to thank those of our members who took the time to fill out our member feedback survey. These responses will help guide our review of CHCA membership and inform improvements to better support members in the year ahead.

If anyone still wishes to share feedback, please email chca@cdnhomecare.ca

National Caregiver Day – Save the Date April 7, 2026

Mark your calendars for National Caregiver Day on April 7, 2026, to be held in downtown Toronto with a virtual option to attend. CHCA will be co-hosting a one-day symposium with the Canadian Centre for Caregiving Excellence, a program of the Azrieli Foundation, to recognize and support caregivers across Canada. Venue details will be confirmed in the next couple of weeks. Stay tuned for more information and registration details.

Aging in Place in Canada: Why Caregivers Matter and How to Find Support

CHCA CEO Fiona Deller and Liv Mendelsohn, Executive Director of the Canadian Centre for Caregiving Excellence, co-authored an article for Amplify Magazine, offering guidance on navigating the public home and community care system, supporting caregivers, and helping older adults age with dignity at home. The article also introduces a new CHCA resource to help Canadians and caregivers navigate public home and community care services and supports available in their area.

[Read the full article](#)

[Explore the resource](#)

Members-Only Resource Hub – Coming Soon

We are excited to announce a members-only hub, launching soon. Members will be able to access exclusive resources, including archived ECHO sessions and virtual learning webinars, as well as other practical tools, engagement opportunities and more. Keep an eye out for more to come.

Home & Community Care Conference – March 26–27, 2026

Join us at the panel session “Building the Home Care Workforce Canada Needs: From Pressure to Sustainable Scale,” where CHCA CEO Fiona Deller will moderate a national discussion on the workforce challenges facing home and community care. The panel includes our members Spectrum, Paramed, Pallium and SE Health, along with our friend and partner SEIU Healthcare. Panelists will explore practical solutions to strengthen PSW recruitment, retention, training, wage parity, and immigration pathways.

[Learn more and register](#)

Canada West Healthcare Innovation Summit – April 14, 2026

We are pleased to share that CHCA is a Partner of the Canada West Healthcare Innovation Summit 2026, organized by Bamberg Health. The summit brings together key

stakeholders to address critical conversations about healthcare systems optimization, digital transformation, diagnostic and therapeutic technology, and healthcare infrastructure. As part of the program, Fiona Deller, CEO of CHCA, will speak on the panel “Sustainable Care Delivery: Expanding Access to Medicine, Innovation, and Therapies.

Learn more and register with code: **CHCA15OFF**

[View agenda & register](#)

From Canada to Switzerland: CHCA's Be Prepared Guides Go Global

Following a presentation at the 2024 International Palliative Care Congress, the CHCA's Be Prepared: Palliative Care Emergencies in the Home guides attracted strong interest from Switzerland's Société Suisse de Médecine et de Soins Palliatifs (palliative.ch). The organization recognized the guides' practical value and adaptability. With CHCA's permission, it has since adapted four of the guides for Italian, German, and French-speaking care providers.

Developed by the CHCA in partnership with the Montreal Institute for Palliative Care, the guides support healthcare providers in managing six common palliative emergencies in the home. They are inspired and informed by the work of Dr. Cornelius Woelk and emphasize preparedness, clear communication, and compassionate conversations.

[Learn more about the Be Prepared guides](#)

Home and community care teams participating in the **eiCOMPASS SPRINT**

Collaborative identified the Be Prepared guides as an effective resource for supporting implementation of the Canadian Interdisciplinary Palliative Care Competency Framework. Teams from the following organizations participated in the project:

- Alberta Health Services
- CarePartners
- Eastern Health
- Health PEI
- Interior Health
- Medavie Health Services New Brunswick
- NL Health Services
- ParaMed
- Saskatchewan Health Authority
- SE Health
- Southern Health
- VHA Home HealthCare
- VON, NS
- Yukon Continuing Care

Voices in Home Care

Supporting Caregivers and Accessing Home and Community Care in Canada



Liv Mendelsohn, MA, Med, Executive Director, Canadian Centre for Caregiving Excellence



Fiona Deller, PhD, Chief Executive Officer, Canadian Home Care Association

Across Canada, caregivers play an essential role in helping individuals live and age safely, with dignity, at home and in their communities – where most Canadians want to be. They provide emotional support, coordinate care, assist with daily activities, and often act as the primary link between loved ones and the health system.

At the same time, caregivers frequently balance employment, family responsibilities, and their own health needs. Despite the critical role they play, many report feeling overwhelmed, tired, and anxious.

[Continue reading](#)

Member Showcase

Bridging the Gap – The Role of Clinical Nurse Specialists in Rural Palliative Care

Assisted Living Alberta

Rural communities in Alberta often face challenges in accessing quality palliative care for patients and families, for a number of different reasons. The CNS role is positioned to create conditions for more equitable, accessible and high-quality care for rural palliative patients and families. This allows patients to remain in their homes for end-of-life care.

Please email Chelsey.shuman@assistedlivingalberta.ca

Flourish Grows – Caring Touch Elevates Adult Day Care in Vaughan

Caring Touch Home Health Care

For over ten years, Caring Touch has proudly supported the Vaughan community. Now, our Flourish Cognitive Adult Day Program shines brighter in an even better Highway 7 and Martin Grove location that will open in February. Our program offers a safe environment where seniors with dementia build friendships, stay engaged, and truly flourish every day.

[Learn more about Flourish Adult Day Program](#)

Email: info@caringtouchhealth.ca

As a PSW, Farbiola Found an Opportunity to Impact and Extend a Man's Life

VHA Home Healthcare

The day before her birthday in 2020, Personal Support Worker (PSW) Farbiola met her first home care client, Raphael, an 81-year old man who was dying from cancer and couldn't eat or walk on his own. Five years later, Raphael, now 86, is still with us, and he says, it's thanks to Farbiola.

[Read the full story](#)

Contact information: Tracey Turriff, tturriff@vha.ca, 416-565-8483

Saint Elizabeth Foundation Launches National Centre for Equity and Innovation in End-of-Life Care

Saint Elizabeth Foundation

After seven years of working directly with vulnerable populations and creating innovative care models to deal with complex health issues, Saint Elizabeth Foundation is ready to bring its depth of experience to the end-of-life care space nationally and internationally through the National Centre for Equity and Innovation in End-of-Life Care.

[Learn More](#) or email foundation@sehc.com

Wound Care Thought Leaders Deliver the 2026 Webinar Series

Perfuse Medtec

Perfuse Medtec Inc., in partnership with the Nurses Specialized in Wound Ostomy Continence Canada (NSWOCC) and the Canadian Home Care Association (CHCA), announce a nine-part webinar series in 2026. Three internationally recognized wound physicians; Dr Robyn Evans, Dr. R. Gary Sibbald, and Dr. Michael Stacey, will discuss strategies for lower limb wound care.

[Register here](#)

The Extra-Mural Mobile Radiography Service.

Medavie Health Services

The Extra-Mural Radiography program in New Brunswick delivers bedside X-ray services to homebound patients and residents in long-term care facilities (nursing homes and special care homes). Using mobile equipment, the program reduces hospital transfers, ensures timely diagnostics and enhances comfort, safety, and continuity of care for vulnerable populations.

Two Recent VON Initiatives Enhance Nursing Autonomy

VON Canada

VON Canada has launched new, evidence-informed care directives for wound management, providing nurses with enhanced autonomy and decision-making, enabling quicker healing and fewer hospital trips. VON also has two Registered Nurse-Authorized Prescribers in Cape Breton, optimized to diagnosis and treat clients in home and community, for example acute infections and chronic conditions. Additionally, four RNs will start their optimized role in June 2026.

[Learn more](#) or contact Chief Nursing Officer Dr. Cindy MacQuarrie,
cindy.macquarrie@von.ca.

Caring for Someone with Serious Illness

Health Canada

Supporting someone through serious illness can be both rewarding and challenging. A palliative approach to care helps caregivers manage stress, understand the illness, and access guidance and resources. It offers emotional support, assists with care decisions, and provides tools to cope with change and loss throughout every stage of illness.

[Find resources](#) at Canada.ca/palliative-care

Evidence Informed Innovative Technology Changing Chronic Wounds to Healed

Perfuse Medtec

An innovation called the Muscle Pump Activator (geko®) doubles the rate of healing in chronic wounds. Robust RCT research has also demonstrated reduced pain and suffering of patients, cuts system cost and significantly reduces medical supply waste. The devices are now funded in many provinces and under various programs across Canada. The Canadian Consensus Statement for the Management of VLU concluded that geko® should be part of standard of care.

Information - info@perfusemedtec.ca

ECHO Corner

PROJECT ECHO: INTEGRATED SENIORS CARE

The following TeleECHO clinics are accredited by the College of Family Physicians of Canada. Participants will earn 1 Mainpro+® Certified Activity credit for each session attended.

Respecting Spiritual and Cultural Identity in Integrated Seniors Care

March 4, 2026 | 1:00 – 2:00 pm ET

Spiritual and cultural identity shape how individuals understand illness and make care decisions, yet are often overlooked. This TeleECHO Clinic introduces the FICA Spiritual History Tool to help care teams across home, community, and primary care settings integrate spiritual and cultural needs into planning, building trust and shared decision-making.

[Learn more and register](#)

Assessing and Addressing Caregiver Needs in Complex Care

April 1, 2026 | 12:00 – 1:00 pm ET

Caregivers often experience unseen stress that impacts both their wellbeing and care quality. This TeleECHO Clinic explores how teams across home, community, and primary care can identify and respond to caregiver needs using practical tools, early signs of burnout, and lived experience to inform supportive, realistic care planning in complex contexts.

[Learn more and register](#)

Applying the Comprehensive Geriatric Assessment in Integrated, Team-Based Care

April 29, 2026 | 12:00 – 1:00 pm ET

Integrated care for older adults with multimorbidity requires shared understanding across disciplines. This TeleECHO Clinic highlights how the Comprehensive Geriatric Assessment (CGA) can strengthen team-based planning by unifying physical, cognitive, emotional, and social assessments to guide collaborative care decisions across home, community, and primary care settings.

[Learn more and register](#)



We envision a world that's trauma-informed.

ADVERTISEMENT

Community Care is Caregiver Well-Being

As a home care worker, you provide invaluable support to clients and their families, often alone. When safety concerns arise, you need tools that not only prevent violence but build connection and your confidence.

Our upcoming workshop gives you practical, trauma-informed strategies to prevent escalation, strengthen client relationships, and create safer experiences for everyone.

De-escalating Potentially Violent Situations for Health Care Workers

Live Virtual Workshop: March 5, 2026 (9am - 4pm CT)

Register at ctrinstitute.com/workshops

Get Involved

Call for Submissions: IJWPC Special Issue on Community & Trainee Writing Award

The International Journal of Whole Person Care (IJWPC) is seeking submissions for a special issue exploring community in whole person care. First-person narratives are welcome from clinicians, educators, researchers, and healthcare professionals at all career stages. Students in health-related programs can also enter the Trainee Writing Award. Submissions in English or French are due by February 8.

[View Guidelines](#)

Help Shape Guidance for Preventing and Managing Workplace Violence and Harassment in Health Care

JPRO Research & Consulting is conducting a research project funded by CSA Group to help shape guidance for preventing and managing workplace violence and harassment in Canada's health care service delivery sector. Health care workers are invited to complete an anonymous 15–20 minute survey and may also participate in a 30-minute follow-up interview to help identify current resources, practices, and procedures, gaps and needs, and opportunities for new guidance and resources.

[Take the survey](#)

Request an interview, contact Jeanette Prorok at jeannette@jproresearchandconsulting.com

To explore sponsorship opportunities with the Canadian Home Care Association newsletter, please reach out to chca@cdnhomecare.ca

The Canadian Home Care Association (CHCA) advances excellence in home care through leadership, advocacy, awareness and knowledge. On behalf of our membership across Canada we work to promote our vision of accessible, responsive home care and community supports which enable people to stay in their homes with safety, dignity and quality of life.



ACSSD contacte

ACSSD Spotlight

Votre voix, Notre action

Nous tenons à remercier les membres qui ont pris le temps de remplir notre questionnaire. Ces réponses aideront à nous guider lors de notre évaluation de l'adhésion à l'ACSSD et informeront les améliorations nécessaires afin de mieux encadrer nos membres pendant l'année à venir. Si vous souhaitez partager d'autres remarques, veuillez les envoyer à : chca@cdnhomecare.ca

Journée nationale des soignant.e.s – Notez la date du 7 avril 2026

Marquez vos calendriers pour la Journée nationale des soignant.e.s le 7 avril 2026, qui aura lieu à Toronto (option virtuelle disponible). L'ACSSD co-présentera un colloque (m) d'un jour avec le Centre canadien d'excellence pour les aidants, un programme de la fondation Azrieli, ayant pour but de reconnaître et soutenir les soignant.e.s à travers le Canada. Les détails du lieu exact seront confirmés dans les prochaines semaines. Restez à l'écoute pour plus d'informations et les détails d'enregistrement.

Vieillir sur place au Canada : L'importance des soignant.e.s et comment trouver les ressources

Fiona Deller, PDG de l'ACSSD, et Liv Mendelsohn, directrice générale du Centre canadien d'excellence pour les aidants, ont co-publié un article pour Amplify Magazine dans lequel elles offrent des manières de naviguer le système public de soins à domicile et en communauté, de soutenir les soignant.e.s, et d'aider les aîné.e.s à vieillir à domicile et en toute dignité. L'article présente également une nouvelle ressource de l'ACSSD qui vise à aider les Canadien.ne.s et les soignant.e.s à naviguer les services et supports publics de soins à domicile et en communauté, disponibles dans leur région.

[Lisez l'article en entier](#)

[Explorez la ressource](#)

Section de ressources exclusive aux membres – À venir

Nous sommes heureuses et heureux d'annoncer la venue prochaine de notre section exclusive aux membres. Les membres auront l'occasion d'accéder à des ressources exclusives, y compris des sessions ECHO en archive et des webinaires d'apprentissage virtuel, ainsi que d'autres outils pratiques, opportunités d'engagement et plus encore. Restez à l'écoute pour plus de nouvelles.

Conférence de soins à domicile et en communauté – Les 26 et 27 mars 2026

Rejoignez-nous à la session de table ronde « Building the Home Care Workforce Canada Needs: From Pressure to Sustainable Scale ». La PDG de l'ACSSD, Fiona Deller, sera modératrice d'une conversation nationale sur les défis rencontrés par la

main d'œuvre en soins à domicile et en communauté. La table ronde comprendra nos membres Spectrum, Paramed, Pallium et SE Health, ainsi que nos amis et partenaires SEIU Healthcare. Les participant.e.s exploreront des solutions pratiques permettant de renforcer le recrutement, la rétention, la formation, l'équité salariale et les avenues d'immigration des FSP.

Apprenez-en plus et enregistrez-vous

Canada West Healthcare Innovation Summit – le 14 avril 2026

Nous avons le plaisir d'annoncer que l'ACSSD sera un partenaire du « Canada West Healthcare Innovation Summit » 2026, présenté par Bamberg Health. Cette conférence rassemblera des actionnaires phares afin de reprendre des conversations cruciales sur l'optimisation des systèmes de santé, la transformation digitale, les technologies thérapeutiques et diagnostiques et l'infrastructure de la santé. Dans le cadre du programme, Fiona Deller, PDG de l'ACSSD, participera à la table ronde « Sustainable Care Delivery : Expanding Access to Medicine, Innovation, and Therapies ».

Apprenez-en plus et enregistrez-vous avec le code : **CHCA15OFF**

Consultez l'order du jour et enregistrez-vous

Du Canada à la Suisse : Les guides « Soyez prêt » de l'ACSSD voyagent à l'international

À la suite d'une présentation au congrès international de soins palliatifs en 2024, les guides *Soyez prêt : Urgences de soins palliatifs dans le domicile* ont capté l'attention de la Société Suisse de Médecine et de Soins Palliatifs (palliative.ch). L'organisation a reconnu la valeur pratique et l'adaptabilité du guide. Avec la permission de l'ACSSD, cette société a depuis adapté quatre des guides pour les fournisseur.euse.s de soins italiens, allemands, et francophones.

Développé par l'ACSSD en partenariat avec l'Institut de soins Palliatifs de Montréal, les guides aident les fournisseur.euse.s de soins pour la gestion de six urgences communes de soins palliatifs à domicile. Ils s'inspirent et s'informent du travail du Dr. Cornelius Woelk et soulignent l'importance de la préparation, de la communication limpide et des conversations empathiques.

Apprenez-en plus sur les guides

Les équipes de soins à domicile et en communauté qui participent au [projet eiCOMPASS SPRINT Collaborative](#) ont identifié les guides « Soyez prêts » comme étant une ressource pertinente pour appuyer l'implémentation du Cadre canadien de compétences interdisciplinaires en soins palliatifs. Des équipes provenant des organisations suivantes ont participé à ce projet :

- Alberta Health Services
- CarePartners
- Eastern Health
- Santé Î.-P.-E.
- Interior Health
- Services de santé Medavie Nouveau-Brunswick
- NL Health Services
- ParaMed
- Saskatchewan Health Authority
- SE Health
- Santé Sud
- VHA Home HealthCare
- VON, NS
- Yukon Continuing Care

Témoignage des soins à domicile

Soutenir les soignant.e.s et l'accès aux soins à domicile et en communauté au Canada

Liv Mendelsohn, MA, Med, Directrice exécutive, Centre canadien d'excellence pour les aidants



Fiona Deller, PhD, Présidente-Directrice générale, ACSSD

À travers le Canada, les soignant.e.s remplissent un rôle essentiel qui permet aux individus de vivre et de vieillir en sécurité, avec dignité, à domicile et dans leur communauté, ce qui est le choix préféré de la majorité des Canadien.ne.s. Iels fournissent le soutien émotionnel, coordonnent les soins, offrent leur aide pour les tâches quotidiennes et agissent souvent comme lien premier entre les proches et le système de santé.

Cependant, les soignant.e.s doivent trouver un équilibre entre leur emploi, leurs responsabilités familiales et leurs propres besoins de santé. Malgré le rôle crucial qu'ils jouent, plusieurs témoignent de sentiments de surcharge, de fatigue, et d'anxiété.

[Lire la suite](#)

Mise en valeur des membres

Réduire l'écart – Le rôle d'infirmier.ère.s clinicien.ne .s spécialisé.e.s en soins palliatifs ruraux

Assisted Living Alberta

Les communautés rurales en Alberta font souvent face à des défis variés quand il s'agit de l'accès à des soins palliatifs de haute qualité pour les patient.e.s et les familles. Le rôle d'ICS facilite les conditions propices à des soins palliatifs de haute qualité, plus équitables et accessibles pour les patient.e.s et familles rurales. Ceci permet aux patient.e.s de rester à domicile pour les soins de fin de vie.

Veuillez contacter Chelsey.shuman@assistedlivingalberta.ca

Flourish en croissance – Caring Touch soutient les programmes de jour pour adultes à Vaughan

Caring Touch Home Health Care

Depuis plus de dix ans, Caring Touch a fièrement soutenu la communauté de Vaughan. Notre programme de jour pour adulte « Flourish » brillera bientôt de plus belle dans son nouvel environnement sur Highway 7 et Martin Grove à partir de février. Notre programme offre un environnement sûr pour les aîné.e.s souffrant de démence et qui souhaitent créer des amitiés, rester engagé.e.s et s'épanouir réellement à chaque nouveau jour.

[Apprenez-en plus sur « Flourish », le programme de jour pour adultes](#)

Courriel : info@caringtouchhealth.ca

En tant que FSP, Farbiola a trouvé l'occasion d'améliorer et de prolonger la vie d'un homme

VHA Home Healthcare

La veille de son anniversaire, en 2020, Farbiola, Fournisseuse de Soins Personnels (FSP), a rencontré son premier client de soins à domicile, Raphael, un homme de 81 ans souffrant d'un cancer et qui ne pouvait ni manger ni marcher tout seul. Cinq ans plus tard, Raphael est toujours parmi nous à 86 ans, et il tient à remercier Farbiola.

[Lien vers l'histoire entière](#)

Information de contact : Tracey Turriff, tturriff@vha.ca, 416-565-8483

La fondation Saint Elizabeth lance le Centre national pour l'équité et l'innovation en soins de fin de vie

Saint Elizabeth Foundation

Après sept ans de travail direct avec les populations précaires, et de création de modèles de soins innovants pour gérer des problèmes de santé complexes, la fondation

Saint Elizabeth concentre la profondeur de son expérience sur les soins de fin de vie, à l'échelle nationale et internationale, par le biais du Centre national pour l'équité et l'innovation en soins de fin de vie.

Apprenez-en plus ou par courriel foundation@sehc.com

Les penseur.euse.s proéminent.e.s des soins de plaies présentent la série webinaire 2026

Perfuse Medtec

Perfuse Medtec Inc., en partenariat avec les Infirmières spécialisées en plaies, stomies et continence Canada (ISPSCC) et l'Association canadienne des soins et services à domicile (ACSSD), annoncent une série webinaire en neuf volets en 2026. Trois médecins spécialisés en plaies et de renommée internationale, Dr. Robyn Evans, Dr. R. Gary Sibbald et Dr. Michael Stacey, discuteront de stratégies pour les soins de plaies aux membres inférieurs.

Enregistrez-vous

Le service de radiographie mobile Extra-Mural

Services de santé Medavie

Le programme de radiographie Extra-Mural au Nouveau-Brunswick fournit des services de radiographie à domicile et pour des résidents de maisons de soins à long terme (maisons de retraites et foyers de soins spéciaux). En se servant d'équipements mobiles, le programme réduit les transferts hospitaliers, assure le diagnostic au bon moment et améliore le confort, la sécurité et la continuité des soins pour les populations précaires.

Contact : Todd Gordon, Manager, Programme de radiographie Extra-Mural,

Todd.Gordon@extramuralnb.ca

Deux initiatives récentes de VON améliorent l'autonomie infirmière

VON Canada

VON Canada a lancé de nouvelles directives basées sur la data pour la gestion de plaies qui fourniront aux infirmier.ère.s une autonomie et une prise de décision améliorées, permettant des récupérations plus rapides et moins de visites hospitalières. VON a également deux Infirmier.ère.s Autorisé.e.s (IA) à prescrire à Cape Breton, ce qui permet un diagnostic et un traitement optimisé à domicile et en communauté, y compris pour les infections aiguës et les conditions chroniques. De plus, quatre IAS débiteront leur parcours d'optimisation en juin 2026.

Apprenez-en plus ou contactez la directrice générale d'infirmierie Dr. Cindy MacQuarrie, cindy.macquarrie@von.ca.

Prendre soin d'une personne ayant une maladie grave

Santé Canada

Soutenir une personne ayant une maladie grave peut être gratifiant, mais également éprouvant. Une approche palliative aide les proches à gérer le stress, comprendre la maladie et accéder aux ressources. Elle offre un soutien émotionnel, facilite les décisions et propose des outils pour faire face aux changements et aux pertes.

Trouvez des ressources

La technologie innovante et basée sur la data guérit les plaies chroniques

Perfuse Medtec

Une solution innovante, le « Muscle Pump Activator » (geko®), double la vitesse de récupération pour les plaies chroniques. Une recherche diligente à base d'ERCs a également démontré une baisse en douleur et en souffrance des patient.e.s, une baisse des coûts systémiques et une réduction importante de déchets médicaux. Ces appareils sont maintenant financés dans plusieurs provinces et dans le cadre de plusieurs programmes dans tout le Canada. Le « Canadian Consensus Statement for the Management of VLU » a conclu que geko® devrait faire partie des standards de soins. Information - info@perfusemedtec.ca

Coin ECHO

Projet ECHO : Soins intégrés pour les aîné.e.s

Les sessions TeleECHO suivantes sont accréditées par le Collège des médecins de familles du Canada. Les participant.e.s recevront 1 crédit d'activité certifié par Mainpro+® pour chaque session.

Respecter l'identité spirituelle et culturelle en soins intégrés pour les aîné.e.s

4 mars 2026 | 13h à 14h heure de l'est

L'identité spirituelle et culturelle informe les individus quant à la compréhension de la maladie et la prise de décision de soins, mais celle-ci reste souvent à l'écart. Cette session TeleECHO présente l'outil d'histoire spirituelle « FICA » afin d'aider les équipes de soins à domicile, en communauté et en lieux de soins primaires à intégrer les besoins spirituels et culturels dans leur planification, pour bâtir la confiance et la prise de décision partagée.

[Apprenez-en plus et enregistrez-vous](#)

Évaluer et répondre aux besoins des soignant.e.s en soins complexes

1^{er} avril 2026 | 12h à 13h heure de l'est

Les soignant.e.s subissent souvent du stress invisible qui a par la suite un impact sur leur bien-être et sur la qualité de leurs soins. Cette session TeleECHO explorera les moyens disponibles aux équipes de soins à domicile, en communauté et en lieux de soins primaires pour identifier et répondre aux besoins des soignant.e.s en se servant d'outils pratiques, aux signes précurseur de la fatigue professionnelle et aux expérience vécu.e.s afin d'informer des plans empathiques et réalistes de soins en contextes complexes.

[Apprenez-en plus et enregistrez-vous](#)

Mise en pratique de l'évaluation gériatrique standardisée pour les soins intégrés en équipe

29 avril 2026 | 12h à 13h heure de l'est

Des soins intégrés pour les adultes plus âgé.e.s souffrant de multimorbidité nécessitent une connaissance partagée entre les disciplines. Cette session TeleECHO souligne l'utilité de l'évaluation gériatrique standardisée (EGS) pour renforcer la planification en équipe en articulant les évaluations physiques, cognitives, émotionnelles et sociales dans le but de guider les décisions collaboratives entre les soins à domicile, en communauté et en lieux de soins primaires.

[Apprenez-en plus et enregistrez-vous](#)



ADVERTISEMENT

Les soins en communauté pour le bien-être des soignant.e.s

En tant que fournisseur.euse.s de soins à domicile, vous apportez un soutien incalculable aux client.e.s et à leurs familles, qui se retrouvent souvent isolé.e.s. Quand il y a des risques de sécurité, vous avez besoin d'outils qui à la fois préviendront la violence et vous permettront de bâtir des liens relationnels et de confiance. Notre stage vous donnera des stratégies pratiques et efficaces afin de prévenir les hausses de tension, renforcer les relations avec vos client.e.s et créer une expérience plus sécuritaire pour tout le monde.

« De-escalating Potentially Violent Situations for Health Care Workers »

Stage virtuel en-direct : 5 mars 2026 (9h-16h heure centrale)

Enregistrez-vous à : **ctrinstitute.com/workshops**

Demande de soumission d'articles : Édition spéciale consacrée à la communauté et Prix d'écriture stagiaire (IJWPC)

Le « International Journal of Whole Person Care » (IJWPC) est à la recherche de soumissions pour une édition spéciale qui explorera le rôle de la communauté dans la pratique des soins à la personne. Nous accueillons également des témoignages directs de la part de clinicien.ne.s, éducateur.trice.s, chercheur.euse.s et professionnel.le.s de la santé, à tous niveaux de leur carrière. Les étudiant.e.s actuellement inscrit.e.s en programmes de santé peuvent également se présenter pour le Prix d'écriture stagiaire. Les soumissions, en anglais ou en français, doivent arriver le 8 février 2026 au plus tard.

[Lisez les règles de soumission \(en anglais\)](#)

Aidez à guider la prévention et la gestion de la violence professionnelle et du harcèlement dans le milieu de la santé

JPRO Research & Consulting entreprend un projet de recherche, financé par Groupe CSA, pour aider à guider la prévention et la gestion de la violence professionnelle et du harcèlement dans le milieu des soins de santé au Canada. Les travailleur.euse.s de la santé sont invité.e.s à remplir un sondage anonyme d'une durée de 15 à 20 minutes, et peuvent également participer à un entretien de suivi d'une durée de 30 minutes pour aider à identifier les ressources actuelles, pratiques, procédures, failles, besoins et opportunités pour de nouvelles ressources.

Remplissez le sondage

Pour demander un entretien, veuillez contacter Jeanette Prorok à jeannette@jproresearchandconsulting.com

Pour en savoir plus sur les possibilités de parrainage avec l'infolettre de l'Association canadienne des soins et services à domicile, veuillez contacter chca@cdnhomecare.ca

L'Association canadienne des soins à domicile (ACSD) favorise l'excellence dans le domaine des soins à domicile grâce à son leadership, à ses activités de défense des intérêts, à la sensibilisation et à la diffusion des connaissances. Au nom de nos membres partout au Canada, nous travaillons à promouvoir notre vision de soins à domicile et de soutiens communautaires accessibles et adaptés, qui permettent aux personnes de rester chez elles en toute sécurité, dans la dignité et avec une bonne qualité de vie.



Canadian Home Care Association | 2000 Argentia Rd. Plaza 3 Suite 302 | Mississauga, ON L5N 1W1
CA

[Unsubscribe](#) | [Constant Contact Data Notice](#)